
NAŠI CILJEVI SU
DUGOROČNI:

‘KO MORA BOLJE ?!

Kandidacijska lista Filipa Pavelića 

HKOIG izbori 2024

 Odgovornost1.
Cijena, uvjeti, kontrola izvršenosti
posla, pisanje natječaja

2. Standard kvalitete
Stručni ispit, specijalizacija za
određenu granu geodezije

3. Suradnjom jačati struku
Suradnja sa svim sastavnicama
geodezije (DGU, HUP, HGD, GEOF,
HGK, sveučilišta i geodetske škole),
ispuniti uvjete za kolektivni ugovor i
tako zaštiti struku za budućnost

ZAŠTO ODABRATI NAS?

U samoj krilatici naše liste možete pronaći pitanje
Tko mora bolje?. Sigurno će navirati mnogo
odgovora u našim glavama među kojima bi se
trebao naći i - MI. Jasno je da svi mi moramo bolje
jer jedino tako možemo očekivati napredak nas
kao pojedinaca i u konačnici struke u cjelini. Ne
možemo očekivati da će nam drugi urediti struku.  

Nadalje, koristeći apostrof, osim što njime želimo
simbolički pokazati da se geodeziji vrati status u
društvu koji je nekada uživala, želimo izreći naš
program u jednom uskliku - Komora mora bolje!.
Idemo napraviti bolje odnose, bolju zakonsku
regulativu, bolji položaj u odnosu na druge struke,
a sve to posljedično će rezultirati boljom plaćom
geodetskog stručnjaka i kvalitetnijim životom.

Detaljnije o svakoj točki naših ciljeva pročitajte u našem Programu.

Jer svojim djelovanjem već imamo dokazane i ostvarene
rezultate!



‘Ko mora bolje?!
 ...tamo gdje smo nekada bili i tamo gdje bismo trebali biti...

Često se volimo pohvaliti kako su geodeti među cijenjenijim zanimanjima, pa tako i
spomenuti da su nekada u selu bili jednako cijenjeni kao liječnici, svećenici i učitelji.
Hvalimo se kako koristimo najmoderniju mjernu opremu i tehnologiju, ističemo kako smo
prvi i zadnji u procesu građevinskog ciklusa, pratimo trendove u pogledu softvera i
softverske obrade i sl. Međutim, koliko je ovo istina, a koliko samo zabluda koju si
volimo međusobno ponavljati na simpozijima, stručnim skupovima i ostalim geodetskim
okupljanjima? Nije li nam realnost zapravo ovakva?: 

cijene usluga obrnuto proporcionalne inflaciji, odnosno što je ona veća to mi radimo
jeftinije 
prosječna prijavljena plaća nam je u rangu tekstilne industrije
siva ekonomija u geodetskom poslovanju postaje standard koji se mora prihvatiti
kako bi se opstalo
u postupku gradnje ostali smo stručnjaci koji nemaju svoj projekt 
u postupku kupoprodaje nekretnina bitni smo onoliko koliko smo potrebni
pravnicima, 
“dopuštamo“ drugim strukama da se bave nereguliranim prikupljanjem, obradom i
upravljanjem prostornim podacima

K a k o  g o r e  n a v e d e n o  p r o m i j e n i t i  n a  b o l j e ?  
Marljivo, strpljivo, uporno i dosljedno! Jer naš stav je da možemo i vrijedimo više od
toga, a vizija da nam status u društvu treba biti jednako visok kao i prije spomenutim

zanimanjima.

Š t o  n a m  j e  z a  t o  p o t r e b n o ?  
Odgovornost, standard kvalitete i dosljednost u reguliranju djelatnosti!

Program kandidacijske liste Filipa Pavelića

Pročitajte naš Program



‘Ko mora bolje?!

1.  Odgovornost

Što? Kolege koji poslove pokušavaju ugovoriti putem javne nabave ili izravno s privatnim

investitorom svjedoci su ključnih problema s kojima se u takvim postupcima susreću. Od

uvjeta koji je najčešće isključivo samo najniža cijena, ne shvaćanja problematike koju

moramo riješiti pa do nejasno raspisanih projektnih zadataka,  potrebnih stručnjaka,

opreme, softvera za obavljanje zadatka i količina koje će se realizirati. Nadalje, zbog

progresivnog razvitka novih tehnologija,  dio naših usluga još uvijek nije zaštićen pa

određene poslove može raditi bilo tko. Rezultat svega toga su pristigle ponude u visini 50,

30 pa čak i 20% procijenjene vrijednosti koja je ponekad i sama pogrešna, odnosno

preniska. Krajnja posljedica za naručitelja najčešće je nekvalitetan proizvod ili neizvršena

usluga, a za struku pad statusa u društvu.

Kako? Doskočiti ovome problemu nije jednostavno, ali nije ni nemoguće. Metodom

otvorenog dijaloga prema naručiteljima možemo provesti strategiju kako bismo ostvarili cilj.

Davanjem stručne pomoći u sastavljanju projektnih zadataka,  uvođenjem mogućnosti

provjere kvalitete isporučene usluge korištenjem komorskog nadzora, definiranje

preporučenog cjenika proizvodnog sata geodetskog stručnjaka samo su neke od akcija u

provođenju ovog cilja. U najvećoj mjeri potrebno je zaštititi one geodetske poslove koji su

još uvijek na vjetrometini tržišta i nisu našli svoje mjesto u zakonskoj regulativi.
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‘Ko mora bolje?!

2.  Standard kvalitete

Što? Nažalost, činjenica je kako danas na tržištu imamo ovlaštenih inženjera

geodezije koji posao ne obavljaju etično i prema pravilima struke. Dokaz tome

su mnogobrojni upravni sporovi čiji sudski procesi struku koštaju više stotina

tisuća eura. Trenutno, dovoljno je samo tri godine vježbeničkog staža  čime

se garantira da ovlaštenik ovladava svim granama geodezije. Je li to moguće,

tj. kako je moguće biti stručnjak za sve? Nije problem broj ovlaštenih

inženjera geodezije kojih će kroz nekoliko godina prema procjenama biti više

od 2500, nego broj nekvalitetnih inženjera geodezije koji stvaraju nered u

struci.

Kako? Inzistirali bismo na postavljanju većih standarda za ulazak u HKOIG s

ciljem dobivanja kvalitetnijih stručnjaka što bolje pripremljenih za izlazak na

tržište. Boljom edukacijom nastojati ojačati kvalitetu usluge, a za sva neetična

ponašanja jasno definirati odgovornosti i snositi posljedice. Biti član HKOIG-a

je na čast, njena vrata neće biti otvorena za one koji imaju nedolična i

neetična postupanja. Možda se rješenja ovih problema na prvu čine stroga i

bolna, ali takva će i biti. Ako želiš sačuvati ono što je vrijedno, ono što cijeniš,

onda ćeš tome posebno pristupati – mi ćemo to biti u stanju.
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‘Ko mora bolje?!

3.  Suradnjom jačati struku

Što? Danas je na tržištu mnogo geodetskih stručnjaka koji rade za minimalne

plaće. To ne pogađa samo one koji na tržište dođu netom što završe

srednjoškolsko ili akademsko obrazovanje, već i one koji imaju iskustvo

nekoliko godina. Imajući na umu podatak da je 73% trenutno najjače

generacije u našoj struci razmišljalo o promjeni profesije (kao dva glavna

razloga naveli su plaću i neuređenost struke), možda je znak za uzbunu.

Svojim odlaskom oni sa sobom odnose sva stečena znanja i razvijene talente

u neku drugu profesiju. Hoće li pojedinci napuštanjem geodezije značajno

„osiromašiti“ cijelu struku; prijeti li geodeziji „rupa“ u jednoj generacijskoj

skupini koja se možda neće moći nadomjestiti?

Kako? Ono što možemo po pitanju ove točke je suradnja s ostalim

sastavnicama geodezije (DGU, HUP, HGD, GEOF, HGK, sveučilišta i

geodetske škole) kako bismo postigli jaču struku i bolje uvjete za geodeziju.

Jedan od rezultata dobre suradnje je da od 1. siječnja 2025. godine geodezija

treba biti izdvojena kao posebna djelatnost u Nacionalnoj klasifikaciji

djelatnosti (NKD). Time ostvarujemo prve uvjete prema kolektivnom ugovoru

za struku. Njime bismo zaštitili prvenstveno plaće geodetskih stručnjaka, a

zatim i njihov rad i tako osigurali bolji položaj na tržištu rada za nas i

generacije koje dolaze. Sve ovo bi značajno utjecalo na podizanje statusa

geodetskog stručnjaka u društvu.
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‘Ko mora bolje?!

PO Osijek

A kako će, vjerojatno mu najviše mogu pomoći kolege Dinko Mikičić i najiskusniji
Mladen Kao koji su kao i on geodeti u vlastitim firmama. Igora Mihelića i Roberta Kiša
krasi iskustvo rada u Komori koje će svakako dobro doći za lakše snalaženje u sustavu.
Sličnim koracima kao gore navedeni kolege krenuli su i Damir Bošnjak i Danijel
Bošković ulažući velik trud u profesionalno napredovanje, a dio te energije svakako su
spremni uložiti i u jačanje struke. 

Prezentacija kandidata i zamjenika kandidata
kandidacijske liste Filipa Pavelića

Listu široke slavonske ravnice najbolje ćemo vidjeti ako nas sa
sobom na vrh Papuka povedu dva Požežana. Iako naizgled
potpuno različiti svoje znanje kovali su na sličan način, radeći sve
geodetske poslove iz područja praktične geodezije. Komunikacija
im je jača strana pa stoga ne čudi da su veoma aktivni kroz
različite udruge, pri čemu veći dio vremena na poslu provedu na
uslugama „savjetovanja“ između neostvarivog i mogućeg.
Tomislava Bobana lako ćete prepoznati u krilatici
Ako hoću ... lako ću ...
Ako neću ... kako ću?

A naš drugi Požežanin s početka Stjepan Miletić nakon 5 godina
odabrao je potpuno drugi put i trenutno se nalazi na rukovodećoj
funkciji jedne od najvećih geodetskih firmi. Njegovu želju za
radom na velikim projektima i koordinacijom većeg broja kolega i
resursa slijedili su i mladi kolege Perica Mihaljević i Vedran
Stojnović. Sva trojica česti su predavači na simpozijima i
skupovima te svoja znanja rado dijele kolegama iz struke.



‘Ko mora bolje?!

PO Rijeka 

 

geodezije. Širok spektar znanja, uglavnom na području katastra, stekao je na visokoj
poziciji u renomiranoj geodetskoj tvrtki gdje i danas radi. 
Aktivnim djelovanjem kroz udruge u svrhu organizacije okupljanja geodeta ističu se
Lara Jerman i Zdravko Pavelić. Naravno jednako aktivno djeluju i u firmama koje
posluju već više desetaka godina, na području Istre i Like, nudeći razne geodetske
usluge. Potonji je jednako kao i kolega Dominik Čunović, sudski vještak, koji je također
vrlo mlad krenuo u privatni posao. Na karlovačkom području nalazi se i kolegica Marina
Starešinčić koja kao specijalist u fotogrametriji već dugi niz godina svoje znanje
uspješno koristi za izradu raznih vrsta digitalnog ortofota. Denis Pliško kao najmlađi
poduzetnik s naše liste, dolazi iz Pule, a najnaseljeniji Hrvatski „Zlatni otok“ šalje nam
Ivana Jurinu i Augustina Koščića. Dok Ivan i Denis rješavaju katastarska pitanja,
Augustin je unutar velike građevinske firme zadužen za pomake i deformacije
inženjerske geodezije.

Prezentacija kandidata i zamjenika kandidata
kandidacijske liste Filipa Pavelića

S obzirom na godine teško ćete zaključiti koliko geodetskog iskustva
posjeduje Igor Matišić, ali tako je to kad od malih nogu odrastate uz
geodeziju. Vodeći se mišlju: Morate vjerovati u sebe jer ste katkad
jedina osoba koja vjeruje u vaš uspjeh završio je fakultet na kojem je
kao demonstrator obučavao i mnoge druge mlađe kolege. Od 2017.
aktivan je u davanju komentara i prijedloga propisa dok se 2019.
uključio i u rad kroz tijela Komore, kako bi se propisi po kojima
radimo jasnije primjenjivali u praksi. 

Kako nam grad Rijeka nudi geodete kojima je struka upisana u njihov
DNK, bilo bi šteta kad priču ne bi zaključili i s najiskusnijim
kandidatom za Skupštinu u vidu rukovodećih funkcija u Komori.
Adrijan Jadro aktivni je član Komore od 2016. godine, a dužnost
predsjednika obavljao je između 2020. i 2022. kada su mu glavni
ciljevi bili unaprjeđenje struke i bolji status ovlaštenih inženjera 

Slično djetinjstvo vezano uz geodeziju ima i kolega Ivan Branišelj, pri čemu je dio tog
nasljeđa spreman prenijeti i na Komoru.



‘Ko mora bolje?!

PO Split
Pozdraviti Sunce i Dalmaciju najbolje ćemo iz Zadra, a za točne koordinate najbolje je
možda pitati kolegice Anamariju Marunu i Tinu Smoljan. Znanje o geodetskim
elaboratima dodatno su popunile i iskoristile za sudjelovanje u novim katastarskim
izmjerama gdje su sve to morale objediniti u jedan kompaktan sustav. 

Zdeslav Veig, treći kolega iz Splita, grada gdje su nekretnine na posebnoj cijeni, a za
procjenu svake od njih može ga se kontaktirati kao ovlaštenu osobu. U Kaštelima svoje
veliko iskustvo skriva Darije Jakaša, dok se na tržište geodetskih usluga kvalitetom
probija Ante Šušnjara. Rješenja sa krajnjeg juga Hrvatske nakon povezanosti Pelješkim
mostom pomoć će nam približiti kolega Maro Lučić.

Prezentacija kandidata i zamjenika kandidata
kandidacijske liste Filipa Pavelića

Stručni tercet u Zadru činit će s kolegicom Jelenom Rebić
Dubravicom koja radi u svojoj tvrtki. Iako po struci geodet, kolege
je znaju kao vještog „pravnog savjetnika“ dok im ona iskustvom i
znanjem pomaže u iščitavanje pravilnika i zakona. Aktivna je i izvan
geodezije kao članica Upravnog odbora Udruge Lampica. 
Vodiljom da stranka mora biti zadovoljna odrađenim poslom
uspješno kroz karijeru vodi se Marko Orlović. Stječući znanja na
raznim poslovima kroz radni vijek isti su ga doveli do katastarskih
izmjera te snimanja i obrade podataka dronovima. No, može li sve
to malo efikasnije? 
Kako se to može postići kroz ubrzavanje i izradu novih procesa i
aplikacija najbolje će znati Ivan Leventić. O složenim procesima
unutar velikih sustava sigurno puno zna i Josip Čikeš koji je svoje
znanje dugo stjecao upravo u jednom takvom sustavu, a nedavno
se ipak odlučio stvarati sam svoju priču.



‘Ko mora bolje?!

PO Varaždin
Na najsjevernijem gradu Hrvatske – Čakovcu granice naše geodezije čuvaju tri
kandidata. Karlo Ćosić svoj znatiželjni duh gradi u firmi koja je poznata po raznovrsnim
projektima, a najviše se ističe kao tvrtka koja je osmislila metodologiju za proces
homogenizacije katastarskih planova. Potpuno drugačiji put izabrao je kolega Lovro
Gradišer stječući znanje u privatnom sektoru i prenoseći ga mladim naraštajima kao
profesor u geodetskoj školi da bi se na kraju okušao kao privatnik. Osim unutar granica
RH, neke projekte inženjerske geodezije odrađuje i u inozemstvu. 
 

tehnologije. Što ista ne može riješiti sigurno smo da će naći rješenja jer se u životu vodi
krilaticom ako postoji volja, postoji i način.
Pogled s geodetske piramide na povijest geodezije katastarskog sustava rado će
ispričati kolega Ivan Branimir Blažic, samostalni privatnik koji dio svoje radišnosti želi
uložiti i u opće dobro. Ljepote baroknog grada isplati se vidjeti u 3D modelu, a priču
kroz rezultate laserskih skeniranja najbolje će pokazati Gordan Horvat. 

Po zagorskim bregima već tradicionalno u geodeziji možete se osloniti na Karla
Šoštara. U Bjelovaru unutar svoje tvrtke spretno zadatke povezuje i rješava Mirna
Hanževački. Južnu granicu PO Varaždin na području Banovine kroz inženjersku i
katastarsku geodeziju spremno čuva Ivan Jurić.

Prezentacija kandidata i zamjenika kandidata
kandidacijske liste Filipa Pavelića

Iako po struci geodet prezentacijom svojih instrumenata poznat
široj javnosti je Luka Zalović gdje u obiteljskoj firmi radi kao
distributer geodetske mjerne opreme, pribora i programskih
rješenja. Upravo to mu je omogućilo i rad na mnogobrojnim
stručnim projektima gdje se ispituju mogućnosti napredne  

Lucija Meštrić kao mlada inženjerka spremna se uhvatiti u koštac s
bilo kakvim problemima vodeći se željom da rezultat njenog rada
bude dostojan značaja struke kojoj pripada. Rješenje je spremna
nadopuniti inovativnim metodama pa su joj trenutno dron i obrada
podataka više zanimacija nego posao. U slučaju da zapne u bilo
kakvom razmišljanju uvijek savjet može zatražiti od kolege
Tomislava Kelemena.



‘Ko mora bolje?!

PO Zagreb

Mladi potencijali Vjekoslav Biluš i Damir Mešić, kojima će uskoro takve pozicije postati
posao, iskazuju se u vidu svoje stručnosti i kvalitete obavljanja posla. Ovaj mladi tim
lako će se osloniti na iskustvo dugogodišnjih inženjera Damira Šameca, prije svega za
katastarski sustav, i Dražena Piskora za kartografiju i GIS. Odvažnost za otvaranje
svojih firmi unutar metropole pripast će svakako Marku Tomljenoviću i Franku Buči
čija će nam hrabrost biti poticaj za donošenje važnih odluka.

Prezentacija kandidata i zamjenika kandidata
kandidacijske liste Filipa Pavelića

Listu PO Zagreb predvode dva mlada inženjera, Vedran Car i
Filip Pavelić, direktori koji su uspješno promijenili ustaljene
sustave unutar svojih tvrtki i prilagodili ih novim izazovima na
tržištu. Njihova odlučnost, temperamentnost i čvrsta volja bili
su ključni faktori u postizanju uspjeha. Kako bi postigli svoje
ciljeve, često su morali donositi bolne odluke koje nisu uvijek
bile popularne, ali su bile nužne za dugoročni uspjeh. Sada žele
te iste kvalitete pretočiti u rad HKOIG. Vjeruju da svojim
iskustvom i energijom mogu donijeti pozitivne promjene i
unaprijediti rad Komore. Iako vješti govornici u poslu se vode
mišlju Djela, a ne riječi.
Unutar svojih velikih sustava Vedran i Filip najbolje znaju koliko
znači osloniti se na svoje najbliže suradnike. Upravo takve
pozicije unutar svojih tvrtki imaju Antonio Luketić i Mario Kaić
koji osim raznovrsnog stručnog znanja moraju imati i
organizacijske i socijalne vještine. Da bi sustav funkcionirao oni
moraju biti primjer što su svojim radom i dokazali. 
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